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PROCES – VERBAL 
încheiat azi data de  7  septembrie  2017 cu ocazia întrunirii consiliului local al 

comunei Tiream, în şedinţă extraordinară  
 
 
 Consiliul local al comunei Tiream, a fost convocat in şedinţă extraordinară  pentru data 
de 7 septembrie 2017 ,orele 14,00 în baza  dispoziţiei nr.394/2016 , emisă de primarul 
comunei Tiream  la data de  31 august 2017. 

 În urma convocării făcute în scris,  la şedinţă s-au prezentat un număr de 9 consilieri 
 locali  din totalul de 11 consilieri în funcţie. Au absentat  d-na cons. Magdas Elisabeta 
şi dl.cons. Kontz  Zoltan În calitate de invitaţi au participat : d-na contabil  Mihalca Ramona  şi 
d-na Borhidan Maria , directorul coordonator al Şcolii Gimnaziale Tiream. 
 Prezenţa fiind  majoritară, şedinţa se consideră statutară. 
 D-nul primar  prezintă ordinea de zi a şedinţei şi o supune  aprobării consiliului local. 

În urma  votului deschis, exprimat prin ridicare de mâini , ordinea de zi a şedinţei, este 
aprobată  cu votul  unanimităţii consilierilor locali prezenţi, conţinând un număr de 3  puncte 
dezbătute în următoarea ordine: 
          1) Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru 
obiectivul de investiţii : “ Reparaţii capitale la Şcoala primară din  localitatea Tiream „ 
 2) Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru 
obiectivul de investiţii : Proiectare şi execuţie instalaţie de detectare, semnalizare şi 
avertizare  incendiu  la Căminul cultural din localitatea Tiream.     
           Iniţiator proiecte: Primar , Tar Nicolae  
 După aprobarea ordinei de zi a şedinţei , d-na secretar , supune la vot aprobarea 
procesului  - verbal  a şedinţei anterioare (şedinţa ordinară din data de 24.07.2017), acesta 
fiind aprobate cu votul unanimităţii consilierilor locali prezenţi. 

Întrucât durata de 3 luni pentru care a fost ales preşedinte de şedinţă domnul consilier 
Budai Csaba  a expirat ,se impune alegerea unui nou preşedinte de şedinţă ,în condiţiile  
prevederilor art.35 alin.(1) din Legea nr.215/2001 a administraţiei publice locale,republicată, 
şi actualizată. 
  D-nul primar solicită propuneri pentru alegerea noului preşedinte de şedinţă . 

D-nul consilier RESZLER ADALBERT GHEORGHE , propune preşedinte de şedinţă 
pentru o durată de 3 luni , pe domnul consilier STRAŢI  VASILE. 

Nu sunt alte propuneri.  
Dl.primar supune la vot propunerea făcută.  
În urma votului deschis, exprimat prin ridicare de mâini , dl. cons. STRAŢI VASILE  

este  ales preşedinte de şedinţă pentru o durată de 3 luni,cu 8 voturi „pentru „  şi o abţinere . 
 Dl.cons. Straţi Vasile s-a abţinut de la vot .   

 D-na secretar informează preşedintele de şedinţă  cu privire la cvorumul  necesar  
pentru adoptarea fiecărei hotărâri,respectiv fiecare hotarâre se aprobă cu votul majorităţii 
consilierilor locali în funcţie , şi informează consilierii locali  cu privire la prevederile art.46 din 
Legea nr.215/2001, republicată, cu modificările şi completările ulterioare. 

Domnul  preşedinte de şedinţă ,consilier STRAŢI  VASILE  preia lucrările şedinţei şi 
pune în discuţie primul punct aprobat  la ordinea de zi:      
          1) Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru 
obiectivul de investiţii : “ Reparaţii capitale la Şcoala primară din  localitatea Tiream „ 
 



 
  Dl. preşedinte de şedinţă prezintă  proiectul de hotărâre iniţiat de domnul primar. 

Dl. primar prezintă expunerea de motive la proiectul de hotărâre arătând că în luna 
iunie 2017, Direcţia de Sănătate Publică Satu Mare  a  ridicat autorizaţia  sanitară de 
funcţionare pentru Şcoala primară din localitatea Tiream. 

De asemenea domnia sa a solicitat sprijinul şi autorităţilor judeţene, respectiv  
preşedintelui consiliului judeţean Satu Mare ,domnului Pataki Csaba, acesta i-a promis că  o 
să  sprijine comuna Tiream în limita  posibilităţilor  la rectificarea bugetară din anul acesta. 
 Domnul primar spune că a informat şi  Ministerul Educaţiei Naţionale, Ministerul 
Dezvoltării Regionale, Administraţiei Publice şi Fondurilor Europene şi chiar a depus un 
proiect la MDRAPFE pentru accesarea de fonduri  în vederea construirii unui nou edificiu al 
Şcolii primare în localitatea Tiream, însă  MDRAPFE  i-a comunicat că a  fost aprobat 
proiectul pentru construirea unei grădiniţe în localitatea Tiream. 

 Prin urmare domnia sa a făcut demersurile necesare , respectiv a contactat o firmă de 
construcţii  care  este de acord să  execute lucrarea  cu plata eşalonată. 
          D-na contabil  Mihalca Ramona ,  prezintă raportul de specialitate al compartimentului 
de resort  cu privire la  proiectul de hotărâre prezentat. 

Comisiile de specialitate  nr.1, nr.,2 şi nr.3, prezintă rapoartele de aviz favorabil al 
comisiilor, cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 
 Nu sunt propuneri de modificări sau completări a proiectului de hotărâre prezentat  

Dl. preşedinte de şedinţă cons. STRAŢI  VASILE    supune aprobării consiliului local  
proiectul de hotărâre prezentat.                             
 În urma votului deschis exprimat prin ridicarea de mâinii, proiectul de hotărâre este 
aprobat cu 8 voturi „pentru” şi un vot împotrivă , fiind astfel adoptată HCL. Nr.38 din 7 
septembrie 2017. 

Dl.cons. .Man Niculae a votat împotrivă  cu următoarea motivare:  eu am votat 
împotrivă deoarece consider că , dacă din excedentul bugetar  pe anii precedenţi în sumă de 
729.000 lei    cu care s-a încheiat anul 2016 şi pe care  l-am avut la dispoziţie în anul 2017  
nu am reuşit să  reabilităm Şcoala primară din localitatea Tiream , atunci  această investiţie 
nu poate fi realizată din  sumele existente la bugetul local  din  anul 2017, poate din bugetul 
anului 2018.  

D-na director  Borhidan Maria spune :  când s-a  ridicat autorizaţia sanitară de 
funcţionare de la  Şcoala  primară din localitatea Tiream, Direcţia de Sănătate publică Satu 
Mare m-a amendat cu suma de  1.000 de lei  şi urmează să vină în control Inspectoratul 
pentru Situaţii de Urgenţă „Someş „ Satu Mare   pentru avizul ISU  ,şi aşa mai departe  eu tot 
o să plătesc amenzi şi   edificiile şcolilor tot nu vor fi reabilitate, prin urmare consider că  
trebuie rezolvată această problemă  odată pentru totdeauna. 

D-na contabil , Mihalca Ramona ,spune : din bugetul pe anul acesta mai trebuie să 
plătim suma de 170.000 lei  pentru  reparaţiile străzilor din  comuna Tiream, investiţii 
aprobate prin HCL.nr..28 -29  din  10.05.2017 şi suma de 56.000 lei pentru reparaţii capitale 
la Căminul cultural din localitate Tiream, investiţia aprobată prin HCL nr.30 din 10 mai 2017.  
 2) Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru 
obiectivul de investiţii : Proiectare şi execuţie instalaţie de detectare, semnalizare şi 
avertizare  incendiu  la Căminul cultural din localitatea Tiream.     
 Dl. preşedinte de şedinţă prezintă  proiectul de hotărâre iniţiat de domnul primar. 

Dl. primar prezintă expunerea de motive la proiectul de hotărâre arătând că pentru 
obţinerea avizului ISU, este necesară  proiectarea  şi instalarea mijloacelor de detectare, 
semnalizare şi avertizare  incendiu  la edificiul Căminului cultural din localitatea Tiream.   
          D-na contabil  Mihalca Ramona ,  prezintă raportul de specialitate al compartimentului 
de resort  cu privire la  proiectul de hotărâre prezentat. 

 
 
 
 
 



 
 
Comisiile de specialitate  nr.1, nr.,2 şi nr.3, prezintă rapoartele de aviz favorabil al 

comisiilor, cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 
Dl.cons. Man Niculae spune : consider că acest proiect de hotărâre nu este prioritar 

pentru că în  comuna Tiream  nu se organizează   foarte multe evenimente culturale. 
 Nu sunt propuneri de modificări sau completări a proiectului de hotărâre prezentat  

Dl. preşedinte de şedinţă consilier  STRAŢI  VASILE    supune aprobării consiliului local  
proiectul de hotărâre prezentat.                             
 În urma votului deschis exprimat prin ridicarea de mâinii, proiectul de hotărâre este 
aprobat cu 8 voturi „pentru” şi un vot împotrivă , fiind astfel adoptată HCL. Nr.39 din 7 
septembrie 2017. 

 3. Proibleme curente . 
Dl. conilier Man Niculae spune :  domnule primar  în localităţile Vezendiu şi Portiţa nu 

există apă potabilă  pentru populaţie , trebuie  rezolvată această problemă    neapărat. 
Dl.primar spune :  în localităţile  Vezendiu  şi Portiţa există reţea  de apă potabilă , 

însă locuitori nu se racordează  la ceasta . Eventual pentru străzile lăturalnice pe care nu 
există  m-am  gândit  la rezolvarea acestei probleme ,la două variante, respectiv :                                                                                                                                 
 1.fie să  solicităm  S.C. Apaserv Satu Mare S.A. să execute cişmele  în localităţile 
Vezendiu şi Portiţa, 

2. fie   să forăm  două fântâni arteziene  , una în Vezendiu şi una în Portiţa . 
Nu mai sunt ridicate alte probleme. 
Dl. preşedinte de şedinţă mulţumeşte consilierilor şi invitaţilor  pentru participare şi 

declară încheiate lucrările şedinţei consiliului local, convocat în şedinţă extraordinară, prin 
Dispoziţia nr.394/ 2017, emisă de primarul  comunei Tiream la data de  31 august 2017. 
 
 

                                   Tiream, la 7 septembrie 2017. 
 
 
          Preşedinte  de  şedinţă,                                   Secretarul comunei Tiream, 
   Consilier local: Straţi Vasile                                     jr.  Maria Grigoraş 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


